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INTERPELACJA

Wahałem się czy niniejsze pismo nazwać „interpelacją” czy może „Zapytaniem”? Zdecydowałem

się jednak na Interpelacje-wdalszej części tekstu wyjaśnię dlaczego.wDnia 28 grudnia 2022 roku na sesji Rady Miasta złożyłem interpelacjęzadając dwa pytania.
Pan Burmistrz na jedno z pytań udzielił mi odpowiedziże po 31 stycznia mam udać się do

Wydziału Finansowego i tam umożliwi mi się wgląd w rozliczenie dotacji przekazanej Gminie

Lisewo dla ZAZ przez Gminę Miasto Chełmno
Na drugie z pytań Pan Burmistrz odesłał mnie do PUP w Chełmnie lub Głównego Urzędu

Statystycznego.
W dalszej części swojej „odpowiedzi” odsyła mnie Pan do artykułu autorstwa Zygmunta

Laskowskiego zamieszczonegow Piśmie Samorządu Terytorialnego „WSPÓLNOTA”,w który Pan

Laskowskimiędzy innymi, pisze,że interpelacja:”Nie powinna być wykorzystywana

z nadgorliwością jako instrument tzw. robienia polityki w radzie lub zadręczania organu
wykonawczegojednostki samorządu terytorialnego, bo wtedy organ wykonawczy z calym swym

urzędem gros swojego czasu zamiast pracować nad ważnymi sprawami dla gminy/powiatu,w tym

wykonywaniem uchwał rady gmin (powiaar, sejmiku), zajmował się będzie udzielaniem
odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. A chyba nie o to chodzi w stosowaniu instytucji
interpelacji i zapytania. Wbrew pozorom przygotowanie precyzyjnej i wyczerpującej odpowiedzi

na interpelację izapytanie radnego zabiera sporo czasu.”
Reasumując: przygotowanie odpowiedzi typu :Panie radny Wrażeńjak chce Pan coś wiedzieć

to proszę do GUS lub PUP zapewne sparaliżowałoUrządMiastaw Chełmnie. Mnóstwo podległych
Panu urzędnikówzapewne ją przygotowało.
Cytując dalej Pana Laskowskiego :”Zgodnie z art. 24 usL 3—7 ustawy o samorządzie gminnym,
w sprawach dotyczących gminy radni mogą kierować interpelację i zapytania do wójta
(burmisaza, prezydenta miasta). Ustawodawca zastrzegł, że interpelacja powinna dotyczyć spraw
o istotnym znaczeniu dla gminy i zawierać krótkie przedstawienie stanu faktycznego, będącego
przedmiotem interpelacji oraz wynikającego z niej pytania. Ja korzystam tylko z przysługującego
mi prawa.
Pytanie:
LCo wpłynęło na Pańską decyzję o przekazaniu w użyczenie majątku miasta obcemu

podmiotowi ? Mieszkańcom,radnym tłumaczono,że chodziło o oszczędnościPodobno zbyt dużo
miasto dopłacało do utrzymania obiektu nad Jeziorem Starogrodzkim.
2.Jak sytuacja wygląda obecnie ? Jakie oszczędności poczyniliśmyporównując czas kiedy ośrodek
był zarządzany przez CHDK a czasami obecnymi ?

Cytując dalej Pana Laskowsldego:”Prawodawca dokonał tu hierarchizacji tych pojęć pod
względem wagi i doniosłości przedkładanej organowi wykonawczemu przez radnego sprawy.
I tak, interpelacja powinna dotyczyć spraw o istotnym znaczeniu dla calej gminy, natomiast _/

%„Śz/JM



zapytanie powinno dotyczyć aktualnych problemów gminy, a także uzyskania informacji
o konkretnym stanie faktycznym danego zagadnienia. ”
Mamy zatem odpowiedź,dlaczego piszę jednak interpelację a nie zapytanie. Otóż zdaniem wielu
Mieszkańców Chełma (moim również) przekazanie w użyczenie obcemu podmiotowi majątku
gminy o wartości kilku milionów złotych to „sprawa o istotnym znaczeniu dla całej gminy”.
Pan Laskowski podaje w swoim artykule znaczenie słowa interpelacja:”żądanie, domagania się
wyjaśnień” ale wspomina również o innym znaczeniu:”słowo interpelacja pochodzi z języka
łacińskiego. interpellatio, co można tłumaczyć na język polski jako przerwanie,
przeszkadzanie”,Mam tylko nadzieje,ze Pan Burrnisnz nie traktuje moich pism jako
„przeszkadzanie”, .WWMA„ i


